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Zápis z 9. zasedání Regionální stálé konference Královéhradeckého kraje 

 

Datum a místo konání:  

27. duben 2017, od 10:00 hod., zasedací místnost P1.906 (Albrechta z Valdštejna), Krajský úřad 

Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové 

 

Přítomni: 33 (viz prezenční listina) 

- Členská instituce RSK dle statutu (členové s hlasovacím právem), přítomno 14 členů z 19 

- Stálí hosté, ostatní hosté, zástupci sekretariátu RSK  

 

Program zasedání: 

1. Úvod předsedy RSK a schválení programu jednání 

2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

3. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

4. Aktuální informace RSK – činnosti RSK a plánované aktivity, podněty a závěry z NSK, Výroční 

zpráva RSK 2016 

5. Reakce členů a hostů Regionální stálé konference KHK 

6. Závěry a výstupy z jednání pracovních skupin RSK, Zpráva o naplňování RAP KHK, čerpání dotací 

EU v regionu 

7. Komunitně vedený místní rozvoj v Královéhradeckém kraji 

8. Integrovaná územní investice Hradecko-pardubické aglomerace 

9. Konzultace a kontroly veřejných zakázek v IROP (CRR ČR) 

10. Další, diskuze, závěr 

 

1. Úvod  

Hejtman Královéhradeckého kraje a předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvítal přítomné členy a hosty 

a úvodním slovem zahájil 9. zasedání RSK.  

Předseda RSK oznámil počet přítomných členů RSK a potvrdil usnášeníschopnost RSK. Předseda dále 

oznámil zapisovatele zápisu z jednání RSK – Mgr. Tomáš Merta (zástupce sekretariátu RSK, Centrum 

investic, rozvoje a inovací). 

Předseda RSK, představil jednotlivé navržené body programu RSK a dal hlasovat o jeho odsouhlasení. 

Schváleno jednomyslně 
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2. Plnění usnesení a výsledky hlasování per rollam 

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. představil plnění jednotlivých usnesení RSK KHK z jednání dne 

16. ledna 2017.  Předseda RSK odkázal přítomné na přiložené podklady k jednání, součástí těchto 

podkladů byly reakce a odpovědi Ministerstva zdravotnictví ČR na Usnesení 1/1/2017/RSK, 

Ministerstva průmyslu a obchodu ČR na Usnesení 2/1/2017/RSK a Národní stálé konference na 

Usnesení 4/1/2017/RSK. Předseda RSK dále informoval o výsledcích hlasování per rollam k těmto 

bodům:  

 Aktualizace Rámce pro investice do infrastruktury Krajského akčního plánu rozvoje 

vzdělávání v Královéhradeckém kraji (7. – 14. února 2017) 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 19 z 19 členů RSK. Všech 19 členů hlasovalo 

pro schválení. Schváleno dne 14. 2. 2017. 

Usnesení 1/2/2017/RSK  

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje Aktualizaci dokumentu 

Souhrnný Rámec pro investice do infrastruktury ve znění předloženém Pracovní skupinou 

Vzdělávání. 

 Aktualizace Přílohy č. 1 Regionálního akčního plánu Královéhradeckého kraje, Seznam 

projektů financovaných z IROP 1.1 (16. – 21. března 2017) 

Výsledky hlasování: Hlasování se zúčastnilo celkem 16 z 19 členů RSK. Pro schválení hlasovalo 

všech 16 hlasujících. Hlasování se nezúčastnili 3 členové RSK. Schváleno dne 21. 3. 2017. 

Usnesení 2/2/2017/RSK  

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje Aktualizaci Přílohy č. 1 

Regionálního akčního plánu Královéhradeckého kraje - Seznam projektů financovaných  

z IROP 1.1. 

3. Informace z Ministerstva pro místní rozvoj ČR 

V rámci tohoto příspěvku prezentoval zástupce MMR Mgr. Štěpán Nosek aktuální informace ze strany 

MMR. Mgr. Nosek na začátku své prezentace seznámil přítomné členy a hosty RSK s výstupy 6. jednání 

Národní stálé konference konané ve dnech 22. – 23. března v Praze. V rámci jednání Komory ITI a IPRÚ 

byla představena aktualizace Metodických pokynů pro integrované nástroje (MPIN), aktuality 

z urbánní politiky (Smart Cities, URBACT III apod.) a pokrok v implementaci integrovaných nástrojů ITI 

a IPRÚ. V rámci jednání Komory CLLD byla opět představena aktualizace MPIN, stav hodnocení 

strategií CLLD a připravenost monitorovacího systému MS 2014+. Na jednání Komory regionální byly 
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diskutovány národní dotační tituly (NDT) a jejich nastavení – bude potřeba zintenzivnit komunikaci 

mezi regiony a resorty ve věci nastavení NDT. Data pro aktualizaci regionálních akčních plánů (RAP) 

budou nově sbírány v jednotné struktuře stanovené dohodou mezi řídícími orgány, sekretariáty RSK a 

sekretariátem NSK. Na jednání Komory regionální rovněž probíhala diskuze s řídícími orgány IROP, OP 

ŽP, OP VVV (příslib využití KAP a MAP při nastavení NDT MŠMT) a OP Z (nízká úspěšnost projektů na 

podporu sociálního podnikání). Z jednotlivých podnětů RSK na NSK a řídící orgány vzešla doporučení 

pro činnost Regionální komory NSK. Výchozím bodem je nedostatečná zpětná vazba od řídících orgánů 

na podněty RSK, dále se předpokládá lepší propojení PS RSK s dalšími platformami v kraji připravujícími 

strategické dokumenty. V krajích se osvědčilo pořádání seminářů na témata, kde se v současnosti 

méně čerpá. Nově bude kladen ještě větší důraz na zpětnou vazbu řídících orgánů a NSK na podněty 

RSK a to v návaznosti na pokrytí bílých míst nově vyhlašovanými NDT, včetně mapování potřeb v 

sociální oblasti. V řešení je možnost širšího uplatnění územní dimenze pro potřeby NDT.   

 

Mgr. Nosek ve druhé části své prezentace představil Zprávu o uplatňování územní dimenze  

a především Strategii regionálního rozvoje ČR 2021+ (SRR 21+). V současnosti probíhají analytické 

práce na SRR 21+, jsou vytipovávány prioritní témata, řeší se návaznost strategie na dokument Česko 

2030. Na tvorbě dokumentu se budou podílet aktéři ze všech úrovní, očekává se zapojení RSK a krajů 

v Pracovní skupině regionální (součást PS územní). Na konci byl Mgr. Noskem představen rámcový 

harmonogram tvorby SRR 21+ (v polovině června letošního roku bude představena analytická část 

strategie).  

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

Diskuse:  

Předseda RSK PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. poděkoval zástupci MMR a otevřel diskuzi. Nebyly žádné otázky. 

 

4. Aktuální informace RSK – činnosti RSK a plánované aktivity, podněty a závěry z NSK, Výroční 

zpráva RSK 2016 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. vedoucí Centra rozvoje a inovací CIRI, informovala o regionálních aktivitách 

v oblasti působnosti RSK KHK. Členové RSK a PS RSK KHK, hosté RSK KHK a odbory Krajského úřadu 

Královéhradeckého kraje se zapojili do tvorby Programu rozvoje KHK 2017–2020 a to ve formě 

připomínkování aktualizovaných opatření. Podklady pro aktualizaci opatření programu kraje bylo 

vyhodnocení čerpání evropských a krajských dotací na území KHK 2014–2016, vyhodnocení absorpční 

kapacity KHK na základě RAP KHK, analýza vybraných indikátorů vývoje KHK v období 2010–2015 ve 

srovnání mezi kraji ČR a politické priority dle Programového prohlášení  

Rady KHK 2016–2020. V současné době probíhá druhé kolo připomínek návrhu Programu rozvoje  

KHK 2017–2020. Zároveň se zpracovává Zpráva o uplatňování Strategie rozvoje Královéhradeckého 

kraje 2014–2020. Její zpracování je povinné dle zákona o podpoře regionálního rozvoje č.248/2010 Sb. 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. dále informovala o aktivitách Paktu zaměstnanosti Královéhradeckého kraje 

(PZ). V rámci PZ již proběhlo jedno jednání Řídícího výboru PZ (23. února 2017) a dvě jednání Výkonné 

rady PZ (8. března a 13. dubna 2017), Výkonná rada je zároveň pracovní skupinou RSK Zaměstnanost. 

Pod PZ fungují dva projekty (Zaměstnaný absolvent a Predikce trhu práce – KOMPAS). Z jednání PS 

Zaměstnanost vzešlo, že je potřeba mapovat jak se vyvíjí trh práce na území kraje a dle něj vydefinovat 

priority (příprava Strategie zaměstnanosti KHK). Zároveň je potřeba mít aktuální přehled o 

průmyslových a rozvojových zónách na území kraje. Dalším podnětem z jednání je nastavení podpor 

pro malé a střední podnikání na venkově – nynější podmínky pro rozvoj tohoto podnikání na venkově 

nejsou dobré (např. z důvodu konkurence velkých zaměstnavatelů). Dne 19. března se v hradeckém 

Aldisu uskutečnil jako jedna z aktivit Regionálního centra podpory sociálního podnikání tzv. Veletrh 

sociálního podnikání, na veletrhu byl představen nově vydaný Katalog sociálních podniků a 

poskytovatelů náhradního plnění v KHK. Z dalších aktivit centra podpory se chystá exkurze do 

sociálního podniku se zaměřením na sociální zemědělství (2. čtvrtletí 2017), seminář pro žadatele do 

OP Zaměstnanost v oblasti sociálního zemědělství (září 2017), rozšiřování katalogu sociálních podniků 

a náhradního plnění a příprava soutěže Sociální podnik kraje. 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. ve stručnosti představila plánované činnosti RSK na rok 2017: 

 4. ročník regionálních workshopů pro zástupce obcí v kraji (2. - 10. květen) – představení 

dotačních titulů EU, ČR a KHK, sběr podnětů od starostů, prezentace hostitelské obce apod. 

 Fórum výzkumu a inovací aneb Regionem za výzkumem (11. květen) 

 Seminář pro zástupce obcí k veřejným zakázkám (červen) 

 Mapování absorpční kapacity v regionu (červen/červenec) 

 Zapojení do přípravy tvorby strategie rozvoje kraje 21+ – příprava analytické části 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. seznámila členy a hosty RSK s Výroční zprávou o činnosti RSK za rok 2016. 

Jedná se o povinný dokument pro potřeby RSK KHK, OP Technická pomoc a řídících orgánů. Součástí 

výroční zprávy je popsat nejpodstatnější aktivity RSK, jejích pracovních skupin a sekretariátu  

v průběhu roku 2016 s ohledem na role stanovené statutem RSK, zhodnotit efektivitu této činnosti  

i samotnou komunikaci, identifikovat realizované kroky vedoucí k lepšímu naplňování funkcí RSK, 

identifikovat rizika spojená s činností RSK a naplňování rolí RSK a sekretariátu RSK. Za hlavní riziko lze 

považovat slabé propojení mezi RSK, NSK a řídícími orgány. Z důvodu nepřítomnosti předsedy RSK 

PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D. vyzval místopředseda RSK a 1. náměstek hejtmana kraje Mgr. Martin 

Červíček členy a hosty RSK k podnětům do diskuze a následně dal hlasovat o Výroční zprávě RSK KHK 

za rok 2016. 

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje Výroční zprávu o činnosti 

Regionální stálé konference Královéhradeckého kraje za rok 2016.“  

Schváleno jednomyslně.  
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Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

 

5. Reakce členů a hostů Regionální stálé konference KHK 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček představil bod jednání č. 5 a pojal jej formou představení  

a zhodnocení komunikace jednotlivých členů RSK se svou členskou základnou, např. způsob 

informování a frekvence kontaktů se zastupujícím sektorem, způsob sběru podnětů a potřeb, návrhy 

na program RSK apod., načež otevřel diskuzi. Jako první vstoupila do diskuze RNDr. Zita Kučerová, 

Ph.D., zástupce regionální rozvojové agentury. Apel na tento konkrétní krok vzešel z jednání Komory 

regionální na NSK. Královéhradecký kraj komunikuje s Asociací krajů a uvnitř kraje. Místopředseda RSK 

Mgr. Martin Červíček vyzval ke slovu zástupce statutárních měst zastoupený nositelem ITI a to 

náměstka primátora Hradce Králové PaedDr. Jindřicha Vedlicha, Ph.D. Dle pana náměstka probíhá 

komunikace vysoce nadstandardně a předpokládá návaznost připravované strategie kraje 21+ na 

strategii rozvoje města a aglomerace ITI.  

 

Dle zástupce SMO ČR pana Bezdíčka jsou jednotlivé závěry a výstupy z RSK KHK přenášeny dále na Svaz 

měst a obcí (SMO ČR), ve svazu působí specifické oddělení zabývající se konkrétně touto 

problematikou, RSK KHK je ve SMO ČR vnímána velmi pozitivně, spolupráce je dobrá, v květnu se bude 

konat sněm SMO ČŘ, kde se bude tato problematika projednávat.  

 

Dle Mgr. Petra Kulíška, zástupce a předsedy krajské sítě MAS, je pro MAS podstatné, že se zástupci RSK 

MAS budou účastnit procesu tvorby Strategie rozvoje ČR 21+, s tím souvisí i nastavení rozvojové 

metody uplatňované MAS, která již pravděpodobně nebude kryta z evropských fondů.  

 

Zástupce Strategie inteligentní specializace a S3 manažer KHK Daniel Všetečka, MSc. Komentoval 

propojení výzkumu a inovací v RSK díky Rady pro výzkum, vývoj a inovace v KHK (pracovní skupina RSK), 

na pracovní skupině dochází k výměně informací, RIS 3 manažeři všech krajů se pravidelně schází a 

vyměňují si informace o tom, co je probíráno na zasedáních RSK ze všech krajů.  

 

Bc. Radek Zelenka, zástupce krajské hospodářské komory a ředitel Krajské hospodářské komory KHK 

konstatoval, že během komunikace s podnikatelským sektorem a podnikatelskými subjekty dochází 

k filtraci těch informací z RSK, kterou jsou a mohou být pro podnikatele stěžejní. 

 

Dle zástupce nestátních neziskových organizací a vedoucího Informačního centra pro mládež Hradec 

Králové a YMCA HK Jana Lyka mají jako nezisková organizace omezené možnosti, propojují se 

informace mezi zástupci neziskových organizací. Aktuálně je v řešení nastavení krajských akčních plánů 

v jednotlivých krajích, jsou zaměřeny hlavně na vzdělávání, neziskové organizace se tam, až na výjimky, 

neobjevují, existuje zde požadavek na zařazení aktivit a projektů neziskových organizací do KAP, 

neziskové organizace by taktéž chtěly získat svého zástupce do jednotlivých PS RSK. 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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Zástupce krajské pobočky Úřadu práce ČR Bc. Mária Paclíková informovala o skutečnosti, že ředitel 

krajské pobočky Úřadu práce v HK, Ing. Martin Horák, průběžně informuje všechny vedoucí krajské 

pobočky ÚP, informace se přenášejí dále skrze poradní sbor (složen ze zástupců zaměstnavatelů, kraje, 

starostové apod.), v současnosti probíhá spolupráce na projektu Zaměstnaný absolvent  

a projektu Predikce trhu práce – KOMPAS. 

 

6. Závěry a výstupy z jednání pracovních skupin RSK, Zpráva o naplňování RAP KHK, čerpání dotací 

EU v regionu 

Ing. Ladislav Mlejnek, vedoucí Oddělení rozvoje CIRI, informoval o aktivitách sekretariátu RSK, které se 

uskutečnily v uplynulém období od posledního jednání RSK. Ing. Mlejnkem byly postupně představeny 

výstupy z jednání jednotlivých pracovních skupin RSK, které proběhly od posledního jednání RSK KHK 

v lednu 2017. Během čtyř měsíců se postupně sešlo 10 tematických PS: 

 

 PS Zdravotnictví – 11. 1. 2017 

 PS Vzdělávání – 24. 1. 2017 

 PS Životní prostředí – 22. 2. 2017 

 PS Výzkum a inovace – 28. 2. 2017 

 PS Cestovní ruch – 7. 3. 2017 

 PS Zaměstnanost – 8. 3., 13. 4. 2017 

 PS Doprava – 24. 3. 2017 

 PS Sociální oblast – 29. 3. 2017 

 PS Obce a města + PS Venkov – 3. 4. 2017 

 

V návaznosti na závěry jednání PS Životní prostředí chtěl místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček 

vědět, co sebou přináší apel na MŽP, neboli aby tento řídící orgán OP ŽP změnil dotační titul ku 

prospěchu obcí a jak lze tyto podmínky vyjednat. Existuje zpětná vazba MŽP o tom, co pro změnu 

těchto podmínek a nastavení výzev dělá? Dle Ing. Mlejnka ministerstva a řídící orgány tuto zpětnou 

vazbu poskytují, resp. odpovídají na podněty RSK a identifikované bariéry dle žadatelů zjištěné během 

mapování, pan Mlejnek rovněž odkázal na přiložené materiály, kde je souhrn všech vypořádaných 

podnětů a připomínek. Mgr. Nosek potvrdil zmíněnou skutečnost ohledně získávání zpětné vazby. Mgr. 

Martina Červíčka konkrétně zajímalo, proč obce nedostatečně čerpají z dotačního programu MMR 

Podpora obnovy a rozvoje venkova a co se konkrétně nejvíce připomínkuje a jak lze obce na základě 

poskytování zpětné vazby motivovat, aby z tohoto programu intenzivněji čerpaly. V reakci na dotazy 

Mgr. Martina Červíčka se do diskuze přihlásila Jana Kuthanová, starostka Hořiněvsi a předsedkyně 

krajské organizace Sdružení místních samospráv ČR, se starostové potýkají se složitou administrativou 

(chybí volné kapacity na vyplňování žádostí), nízká výše alokace výzev v rámci celé ČR je navíc 
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demotivující. Jana Kuthanová se např. u dotačního titulu na opravu sakrálních památek často setkává 

s negativním názorem starostů, v rámci titulu je vyřazena spousta žádostí a to i kvůli banalitám (špatně 

sešitá vazba apod.). Dotační politiku a úlohu MMR by měl v této a podobných výzvách plnit kraj, který 

lépe zná problémy a potřeby obcí. Měly by se poskytnout finance krajům, které tyto prostředky rozdělí 

do území svých krajů. Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací 

KÚ KHK, okomentovala negativní zkušenost s programem MMR na podporu cestovního ruchu – z KHK 

podány pouze 4 projekty, nebyla vyčerpána alokace, nevhodné podmínky pro podání žádostí. Dalším 

problémem jsou dosud nevyhodnocené žádosti. Ačkoliv kraj podal 6. ledna žádost, do dnešního dne 

nebyl vyhodnocen. Způsobilé výdaje jsou navíc platné až po datu podpisu ministryně. Výběrová řízení 

nelze vyhlásit dříve, než bude vydáno a podepsáno rozhodnutí, vše musí být vyfakturováno do října 

2017, projekt je kofinancován 50 na 50. Pro destinační společnosti je tento poměr likvidující 

(nedostatek financí). MMR by mělo pružněji reagovat na potřeby regionu (nastavení podmínek výzev 

pro kraje). S obdobnými problémy se potýkají všechny kraje v ČR. Bc. Pavel Hečko, radní KHK, má 

zkušenost s tím, že během všech jednání (MAS, DSO atd.) se nakonec skončí u MMR, které není 

schopno podněty subjektů regionálního rozvoje efektivně řešit. Spolupráce s MMR je tristní, čerpání 

dotací z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova není pro malé obce výhodné (kvůli složité 

administrativě). Na jednáních SPOV nabízejí úředníci podporu na projekty nesouvisející s potřebami 

kraje. Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček shrnul všechny podněty do tří bodů a to a) 

rozhodování, b) rozdělování dotačních prostředků MMR kraji, c) specifikace projektů reflektující místní 

specifika. Mgr. Štěpán Nosek nebyl schopen na podněty reagovat, dle něj plní sekretariát NSK pouze 

koordinační roli a není kompetentní se k těmto dotazům vyjadřovat (viz přerozdělování finančních 

prostředků). Ing. Mlejnek doplnil, že všechny závěry budou předány na kompetentní řídící orgány 

včetně MMR.  

 

Jana Kuthanová v reakci na závěry z PS Sociální poznamenala, že je nutné zlepšit komunikaci mezi ŘO 

IROP a MAS a to s důrazem ze strany ŘO IROP. Na závěry z PS Sociální rovněž reagovala Mgr. Kateřina 

Drábková Bíbusová z obecně prospěšné společnosti SKOK do života. Největšími současnými problémy 

v sociální oblasti jsou dle Mgr. Bíbusové jednak absence prostředků na podporu seniorů a vyčerpané 

alokované finanční prostředky na transformaci pobytových služeb pro rok 2017, jde o výrazný zásah 

do rozvoje všech sociálních služeb pro lidi s handicapem. Ve výstupech z PS Sociální chybí zmínka o 

mapování absorpční kapacity v oblasti sociálních služeb, ve spolupráci se sociálním odborem KÚ KHK 

vznikly pobytové služby přímo na území Hradce Králové, kvůli vyčerpané výzvě však byly všechny 

aktivity zastaveny. SKOK do života, o. p. s. má spolupracovat na tvorbě Plánu rozvoje sociálních služeb 

v kraji, nic co je naplánováno do roku 2020 se dosud nerealizuje z důvodu chybějících finančních 

prostředků. Proces transformace pobytových služeb je čím dál složitější, hlavně u transformace 

pobytových služeb pro děti a mládež. Dětské domovy a výchovné ústavy se nacházejí na jakémsi 

meziresortním rozhraní (MŠMT, MZd a MPSV) a jsou tak opomíjeny. Čeká se již více než roky, pod jaký 

resort bude zmíněná oblast patřit. Dětské domovy neplní primárně roli vzdělávací, ale funkci ubytovací 

a výchovnou. Na vyjádření a podněty paní Bíbusové reagoval náměstek hejtman kraje Ing. Vladimír 
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Derner, který konstatoval, že převod dětských domovů pod působnost MPSV se v budoucnosti 

nepředpokládá. Současný návrh zákona s transformací sociálních služeb pro děti a mládež nepočítá. 

Odbor sociálních věcí KÚ KHK má za úkol komunikovat s poskytovateli, zpracovat strategii a 

střednědobý plán. Na všem se již pracuje, k prosinci loňského roku však existoval pouze plán rozvoje 

sociálních služeb, který k 31. 12. skončil na platnosti. Dle Mgr. Bíbusové je důležité přesunout alespoň 

nějaké prostředky na transformaci sociálních služeb, což by poskytovatelům sociálních služeb výrazně 

pomohlo. Na rozhodnutí se velmi dlouho čeká. Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček ukončil diskuzi 

ohledně problematiky transformace sociálních služeb výzvou k debatě u kulatého stolu.  

Ing. Ladislav Mlejnek dále seznámil přítomné členy a hosty RSK se Zprávou o naplňování Regionálního 

akčního plánu Královéhradeckého kraje. V první části zprávy se informuje o čerpání evropských 

prostředků v roce 2016 na území kraje, druhá část zprávy porovnává absorpční kapacitu kraje se 

skutečným čerpáním. Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček dal hlasovat o Zprávě o naplňování RAP 

KHK. 

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje Zprávu o hodnocení plnění 

Regionálního akčního plánu Královéhradeckého kraje.“  

Schváleno jednomyslně.  

Po hlasování se místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček a RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. přednesli RSK 

znění usnesení, které reflektuje nejvýznamnější podněty vzešlé z jednání: 

Návrh usnesení 3/2/2017/RSK 

„RSK Královéhradeckého kraje vyzývá vyhlašovatele národních dotačních titulů, aby pro další období 

větší měrou zapracovali požadavky na úpravy podmínek pro vyhlašování národních dotačních titulů a 

nastavili tak dotační podporu dle reálných potřeb území, jenž jsou jim poskytovány za RSK 

prostřednictvím sekretariátu NSK (např. mapování absorpční kapacity, mapování potřeb území, 

identifikace bariér čerpání, výstupy RAP, …) Důvodem této výzvy je, aby národní dotační programy byly 

efektivně využity a aby nastavené podmínky lépe reagovaly na specifické potřeby území.  

RSK vyzývá vyhlašovatele a poskytovatele národních dotací, aby výrazněji zapojili regiony do upřesnění 

zaměření národních dotačních titulů i následného hodnocení žádostí. Jako jednu z možností RSK 

doporučuje zvážit posílení kompetencí a navýšení rozpočtu územně samosprávných celků či území 

pokrytých integrovanými nástroji, jedná se o finanční prostředky národních dotačních titulů, určených 

pro podporu území v souladu s nastavenými národními dotačními podmínkami reagující na specifické 

potřeby území.“ 

Tento návrh usnesení bude předložen ke schválení členům RSK KHK per rollam. 
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Josef Bezdíček, zástupce malých měst a SMO ČR vznesl dotaz, jaké oblasti a jakých NDT by se možnost 

delegovat finanční prostředky z MMR na kraje týkala – např. z POV nelze některé finanční prostředky 

přesunout na kraje, a to s ohledem např. na dotace pro vítěze Vesnice roku. Jana Kuthanová vznesla 

požadavek na posílení prostředků krajů a případně i integrovaných nástrojů. Dle Mgr. Martina Červíčka 

bude upravené znění usnesení součástí návrhu zápisu a následně bude toto usnesení schvalováno 

členy RSK formou per rollam.  

Ing. Ladislav Mlejnek ke konci představil celkové čerpání v KHK v programovém období 2014–2020. Na 

území kraje se nejvíce čerpá v Integrovaném regionálním operačním programu. Kraj je dle úspěšnosti 

žádostí podaných žadateli v kraji druhým nejúspěšnějším krajem (celkem 33% úspěšnost).  

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

7. Komunitně vedený místní rozvoj v Královéhradeckém kraji 

Předseda Krajského sdružení NS MAS ČR KHK Mgr. Petr Kulíšek informoval o stavu přípravy strategií 

CLLD v KHK. K dnešnímu dni bylo schváleno 8 strategií CLLD již bylo schváleno. Schvalování strategií je 

pomalé, v posledním týdnu vydán pouze jeden akceptační dopis. Některé strategie se schvalují více než 

rok. Finanční prostředky alokovaných výzev CLLD zůstávají nevyčerpány a neustále se přesouvají.  

Aktuální stav přípravy SCLLD 

MAS Stav 
Hradecký venkov, o.p.s. Předložena 03/2016. Schválena 11/2016 ve 3. vlně hodnocení. Výzvy 

vyhlášeny, první uzavřena. 

MAS Podchlumí, z.s. Předložena 03/2016. Schválena 03/2017 ve 3. vlně hodnocení, připravuje 
výzvy. 

NAD ORLICÍ, o.p.s. Předložena 03/2016. Schválena 04/2017 ve 2. vlně hodnocení, připravuje 
výzvy. 

Místní akční skupina 
Broumovsko+, z.s. 

Předložena 01/2016. Schválena 12/2016 ve 2. vlně hodnocení. Výzvy jsou 
vyhlašovány. 

MAS Brána do Českého 
ráje, z.s. 

Předložena 03/2016. Ve 3. vlně věcného hodnocení. 

MAS Český Ráj a Střední 
Pojizeří 

Předložena 03/2016. Schválena 03/2017 ve 3. vlně hodnocení, připravuje 
výzvy.  

MAS Království - Jestřebí 
hory, o.p.s. 

Předložena 03/2016, ve 3. vlně hodnocení.  

MAS Mezi Úpou a Metují, 
z.s. 

Předložena 03/2016. Ve 2. vlně hodnocení.  

MAS POHODA Venkova, 
z.s. 

Předložena 12/2015. Schválena 10/2016 ve 3. vlně hodnocení. Výzvy jsou 
vyhlášeny, první uzavřena.  

Společná CIDLINA, z.s. Předložena 12/2015. Schválena 10/2016 ve 3. vlně hodnocení. Výzvy jsou 
vyhlášeny, první uzavřena. 

MAS Sdružení SPLAV, z.s. Předložena 01/2016. Schválená 02/17 ve 3. vlně hodnocení. Výzvy jsou 
vyhlašovány. 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
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Místní akční skupina 
Krkonoše, z.s 

Předložena 03/2016, v 2. vlně věcného hodnocení (vypořádává připomínky). 

Otevřené zahrady 
Jičínska, z.s. 

Předložena 03/2016, ve 2. vlně hodnocení. 

MAS Stolové hory, z.s. Předložena 03/2016, ve 3. vlně hodnocení. 

MAS Královédvorsko, z.s. Předložena 03/2016. Ve 3. vlně věcného hodnocení. 

 

 

Poté zástupce KS MAS Mgr. Petr Kulíšek předložil návrh usnesení: 

Návrh usnesení 4/2/2017/RSK 

Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje vyzývá: 

 Řídící orgány (ŘO), aby zohlednily specifika integrovaných nástrojů (IN) při nastavování 
podporovaných aktivit, ve vztahu k CLLD (komunitně vedený místní rozvoj) zejména pak: 

o ŘO Integrovaného regionálního operačního programu (IROP), aby umožnil rozšíření 
podporovaných aktivit v souladu s připomínkami Národní sítě MAS k PD IROP, 

o ŘO Programu rozvoje venkova, aby do IN CLLD zahrnul i podporu aktivit dle čl. 20 Základní 
služby a obnova vesnic ve venkovských oblastech Nařízení 1305/2013, ideálně formou 
zjednodušeného dokladování, 

 Relevantní ŘO, aby při vyhodnocování plnění milníků u IN zohlednily významné zpoždění při jejich 
schvalování, případně posunuly termín jejich naplnění k 31. 12. 2020 a v co nejkratším možném 
termínu s NS MAS, Svazu měst a obcí ČR a nositeli IN projednaly a následně zveřejnily systém 
hodnocení jejich naplňování. 

Tento návrh usnesení bude předložen ke schválení členům RSK KHK per rollam. 

Mgr. Petr Kulíšek předal slovo paní Janě Kuthanové. Dle ní se na posledním zasedání NSK poprvé 

hlasovalo, protože většina usnesení, která byla přijímána na předešlých jednání, byla schvalována 

formou tzv. konsensu. Paní Kuthanová poděkovala zástupcům za integrované nástroje a zástupcům 

krajů, kteří podpořili usnesení předkládané místními akčními skupinami, defacto všechny řídící orgány 

byly proti navrhovaným usnesením předloženým RSK k NSK. Řídící orgány se neustále obhajují tím, že 

nemají dostatečné personální kapacity, jež by jim pomohly s dodržováním lhůt nastavených 

v metodických pokynech. Je možné, že některé strategie CLLD nebudou vyhodnoceny ani do konce 

letošního roku. Milníky (tedy zazávazkování vyčerpání určitého procenta alokace) nebudou splněny  

a apeluje se na to, aby byly prodlouženy. RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. zareagovala na návrh usnesení 

s tím, že pro hlasování RSK by bylo vhodné, aby členům RSK byly k dispozici připomínky NS MAS k PD 

IROP, uváděné v návrhu usnesení. Zároveň uvedla, že nastavené milníky OP jsou dány dohodou 

s Evropskou komisí a stejně tak jsou zaneseny v programovém dokumentu IROP.  Tento stav je pevně 

dán a bude složité jej změnit. Dle pana Kulíška jsou milníky dány Dohodou za celý program, MAS v něm 
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mají přibližně 5 % alokace. Jana Kuthanová zmínila, že připomínky NS MAS k řídícím orgánům nejsou 

zohledňovány a akceptovány. Zohlednění specifik integrovaných nástrojů (zejména CLLD) řídícího 

orgánu IROP při nastavování podporovaných aktivit v souladu s připomínkami NS MAS k programového 

dokumentu IROP se týká převážně těchto specifických cílů: 

 Specifický cíl 1.2 – umožnění podpory cyklostezek, které by primárně sloužily 

cestovnímu ruchu 

 Specifický cíl 1.3 – snížení důrazu přílohy integrovaného záchranného systému na 

zajištění odolnosti (neměla by se striktně dodržovat) 

 Specifický cíl 2.4 – snížení důrazu či odstranění závazné podmínky bezbariérovosti 

(zajištění bezbariérovosti s sebou nese vysoké ekonomické náklady) 

 Specifický cíl 3.1 – umožnění podpory památek, které nemají statut národní kulturní 

památky či památky UNESCO (včetně památek zařazených na indikativním seznamu 

NKP či UNESCO), tzn. i drobných kulturních památek na venkově.  

Ing. Michaela Brožová z Centra pro regionální rozvoj oponovala tím, že navržené úpravy nejsou reálné 

vzhledem k výstupům a průběhu jednání s EK, která byla při tvorbě Programového dokumentu IROP 

vedena, a že v této fázi již nelze vyjednat více výjimek. Dle Jany Kuthanové jsou tyto připomínky 

předkládány více než rok. Dle Mgr. Ivany Kudrnáčové MMR podcenilo proces schvalování strategií CLLD 

především personálně (nyní tyto strategie, celkem 180, schvalují pouze tři zaměstnanci MMR). Jana 

Kuthanová argumentovala tím, že se postupovalo podle metodických pokynů a MMR mělo být na tento 

proces připraveno. 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček ke konci rozpravy dodal, že znění usnesení předkládané NS 

MAS bude upraveno a schvalováno dodatečně formou korespondenčního hlasování per rollam.   

8. Integrovaná územní investice Hradecko-pardubické aglomerace 

Koordinátor ITI Hradecko-pardubické aglomerace Ing. Tomáš Kořínek informoval o dění v  aglomeraci. 

Pan Kořínek na začátku své prezentace zmínil a potvrdil složitou komunikaci s řídicími orgány, jen 

samotná aglomerace čerpá z pěti operačních programů a komunikuje s pěti řídícími orgány. Ačkoliv 

byly strategie ITI nedávno schváleny, již se projednává a vyjednává jejich změna. Pan Kořínek dodal, že 

dochází k posunům. Dále informoval o vyhlášených výzvách nositele (celkem 9 výzev) a schválených 

projektových záměrů řídicím výborem ITI v roce 2016 a 2017 za královéhradeckou část aglomerace. 

Poté prezentoval informace z řídících orgánů operačních programů a harmonogram výzev ITI pro rok 

2017 včetně alokace.   

Mgr. Martin Červíček otevřel rozpravu a požádal o slovo náměstka primátora Hradce Králové PaedDr. 

Jindřicha Vedlicha, který zmínil problémy s indikátory, kde byl závazek realizací  

3 terminálů. Je již předjednáno a řešeno ve změně strategie. 
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Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

9. Konzultace a kontroly veřejných zakázek v IROP (CRR ČR) 

Ing. Michaela Brožová, specialistka na absorpční kapacitu IROP z Centra pro regionální rozvoj, 

informovala o současných aktivitách CRR. Centrum se i nadále snaží ztransparentnit prostředí a zlepšit 

komunikaci s žadateli. Centrum na svých stránkách zveřejnilo mimo jiné i tzv. kontrolní listy, žadatelé 

si tak mohou ověřit, zda má hodnotitel k dispozici všechny informace. CRR rovněž zřídilo specializované 

pracoviště pro konzultace žadatelů v SC 1.1. Paní Brožová představila výzvy č. 70 (Vybrané úseky silnic 

II. a III. třídy-II ) a č. 72 (Cyklodoprava II).  Na seminář k výzvě č. 72 byly pozvány všechny obce. Paní 

Brožová ve druhé části své prezentace informovala o systému  konzultací a kontrol výběrových řízení 

(celý proces je přehledně graficky znázorněn v prezentaci). 

Prezentace je uveřejněna na uvedeném odkaze http://www.cirihk.cz/rskkhk.html.  

10. Další, diskuze, závěr 

 

Místopředseda RSK Mgr. Martin Červíček v posledním bodu jednání RSK otevřel diskuzi. 

 

Jana Kuthanová se obrátila s otázkou na PaedDr. Jindřicha Vedlicha, Ph.D. ohledně stavu 

polytechnického centra, a jestli se Rada města Hradce Králové rozhodla projekt podpořit. Pan Vedlich 

zmínil, že minulý týden byla představena studie proveditelnosti, projednávány varianty, zda půjde o 

výstavbu polytechny nebo půjde pouze o rekonstrukci), provoz polytechnického centra bude dražší o 

cca 6 mil. Kč ročně. Do další rady města bude předložen materiál, dle něhož si město vyberu jednu 

z nabízených variant. Přibližně do měsíce bude rozhodnuto. 

 

Mgr. Petr Kulíšek navázal na myšlenku plánování tzv. zdola, role RSK by v dalším programovém období 

měla být posílena o roli kontrolní a vyjednávací právě s důrazem na požadavky zdola, nikoliv naopak, a 

to s časovým předstihem. RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. zmínila, že tento proces byl řešen NSK, která 

přijala usnesení, že „RSK se aktivně zapojí do procesu přípravy a tvorby kohezní politiky 21+“. Paní 

Kučerová zdůraznila, že RSK KHK musí být v tomto procesu aktivní a nemá čekat na ostatní RSK. Mgr. 

Martin Červíček a RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. oznámili, že na příštím zasedání RSK se budou dále 

projednávat závěry z dnešního jednání, reakce řídících orgánů na usnesení RSK a bude projednáván 

návrh, jak formulovat požadavky RSK řídícím orgánům a jakým směrem se bude RSK dále ubírat. Josef 

Bezdíček doplnil, že SMO ČR se již novým programovým obdobím zabývá a podal námět na zřízení 

pracovní skupiny RSK pro nové období. SMO ČR již nyní připravuje materiály pro starosty z důvodu 

kvalitní zpětné vazby a možnosti prosazování potřeb starostů. Dle paní Kučerové budou pro tyto 

potřeby využity PS RSK včetně Pracovní skupiny Obce a města. Dle paní Brožové již příprava nového 

období na MMR začala, na začátku je potřeba zjistit, co bude Evropská unie podporovat, tzv. zpětná 

vazba shora.  

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html
http://www.cirihk.cz/rskkhk.html


 

 

Projekt „Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje“ je spolufinancován Evropskou unií. 

 

   

 

 

Zasedání RSK bylo ukončeno místopředsedou RSK Mgr. Martinem Červíčkem ve 12:15 hod. Příští 

jednání bude oznámeno s předstihem.  

Veškeré prezentace a podklady z 9. zasedání RSK včetně zápisu jsou uveřejněny na uvedeném odkaze 

http://www.cirihk.cz/rskkhk.html. 

 

Zápis vyhotovil: Mgr. Tomáš Merta 

 

 

 

 

 

 

V Hradci Králové, dne 5. 5. 2017 

 

 

Zápis byl schválen dne ................................... 

 

 

 

.............................................................................. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D., předseda RSK, hejtman KHK 
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